
 

 

Side 1/2 

Ministeren 

 

 
Dato 

13. oktober 2020 

 
J nr. 2020 - 3678 

 

 

Klima-, Energi- og 
Forsyningsministeriet 

Holmens Kanal 20 

1060 København K 

 

T:  +45 3392 2800 

E:  kefm@kefm.dk 

 

www.kefm.dk   

 

Klima-, Energi- og Forsyningsudvalget  

Christiansborg  

1240 København K 

Klima-, Energi- og Forsyningsudvalget har i brev af 3. august 2020 stillet mig føl-

gende spørgsmål 436 alm. del, som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stil-

let efter ønske fra Morten Messerschmidt (DF). 

Spørgsmål 436 
Vil ministeren udarbejde en oversigt på vegne af regeringens ministre, der viser, 

hvilke energibesparelses- og klimatiltag der inden for hver ministers ansvarsom-

råde er taget siden regeringens tiltrædelse? Med reference til Berlingskes afdæk-

ning af ministres brug af fly frem for nattog og tomme ministerbilers færden i artik-

len ”Erhvervsminister Simon Kollerup fløj 14 gange til Jylland på 99 dage – mini-

sterbilen fulgte med 12 gange” den 15. juli 2020, tænkes der med spørgsmålet ikke 
på de politiske tiltag, som de enkelte ministre har taget på samfundets vegne, men 

derimod de tiltag, der er taget for eksempelvis at nedbringe brugen af fossile 

brændsler i de transportmidler, der hører under ministeriet, eller at nedbringe 

varme- og energiforbruget i de bygninger, som den enkelte minister har ansvaret 

for. 

Svar 

Klima-, Energi- og Forsyningsministeriet fører ikke løbende tilsyn med energibespa-

relses- og klimatiltag på tværs af regeringen. Regeringen er dog i gang med at ud-

arbejde en strategi for grønne offentlige indkøb, der skal sikre, at statslige indkøb 

er med til at bidrage til den grønne omstilling.  

 

Med henblik på at besvare spørgsmålet, har Klima-, Energi- og Forsyningsministe-

riet foretaget en rundspørge hos regeringens ministerier om, hvilke energibesparel-

ses- og klimatiltag der er taget inden for deres respektive ansvarsområder. Ministe-

riernes tilbagemeldinger er samlet i vedhæftede oversigt. Enkelte ministerier har 

ikke kunnet nå at melde tilbage med deres bidrag inden fristens udløb, hvorfor sva-

ret er forsinket. 

 

Jeg skal gøre opmærksom på, at der kan være forskel på, hvordan ministerierne 

har opgjort energibesparelses- og klimatiltag, herunder hvilke institutioner, der er 

medregnet i ministerens ansvarsområde, og derfor er afspejlet i oversigten. Der 

spørges konkret til tiltag, der er taget siden regeringens tiltrædelse. Der kan være 

energibesparelses- og klimatiltag som er taget før regeringens tiltrædelse, og der-

med ikke fremgår af oversigten, men som forsat er i effekt.  
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I spørgsmålet henvises til en artikel om erhvervsministerens brug af transportmidler 

til og fra Jylland. I den forbindelse har Erhvervsministeriet bedt mig henvise til et 

notat vedrørende energireduktioner opnået inden for erhvervsministerens ansvars-

område siden 2006, der er vedlagt som bilag 2 til besvarelsen. 

 

Ved besvarelsen af spørgsmålet har Klima-, Energi- og Forsyningsministeriet forud-

sat, at ministerierne overholder de gældende regler og love inden for energibespa-

relse og energieffektivitet, hvorfor tiltag, som følger af disse regler, ikke fremgår af 

oversigten.  

 

 

Med venlig hilsen  

 

Dan Jørgensen 


